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oo Hvis du ikke inhalerer 
din medicin korrekt, får 
du ikke fuld effekt af den, 
da den ikke når hen, hvor 
den skal virke.

oo Apoteket kan hjælpe dig 
med et tjek af din inha-
lationsteknik og vise dig, 
hvordan du bruger din 
inhalator bedst muligt. 

oo ’Tjek på inhalation’ foregår 
på apoteket og er gratis.
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Spørg personalet på apo-
teket, hvordan du skal tage 
din medicin.

Læs på indlægssedlen, 
hvordan din medicin skal 
opbevares. 

Er du i fast behandling, kan 
du opleve, at din medicin 
skifter navn. Indhold og 
virkning er uændrede. 

App’en Medicinhusker 
hjælper dig med at tage din 
medicin til tiden.

MEDICIN-
TILSKUDMedicin-

husker

Medicin

Medicin



ASTMA

Husk at tjekke, om din 
medicin er trafikfarlig.  
Det står på indlægssedlen.

Undlad at ændre i din 
medicin uden aftale med 
lægen. 

Apoteket beregner automa-
tisk dit medicintilskud.

Fortæl altid personalet på 
apoteket, hvis du tager flere 
forskellige slags medicin 
eller kosttilskud.
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oo Tag din medicin, som lægen eller speciallægen har anbefalet  
– husk, at du skal tage den langtidsvirkende luftvejsudvidende 
medicin, kombinationsmedicin og den forebyggende medicin 
hver dag – også selv om du ikke har symptomer.

oo Skyl munden med vand, og spyt vandet ud, eller børst tænder, 
når du har inhaleret din medicin, for at undgå svamp, hæshed 
eller irritationer i mund og svælg.

oo Hav altid din hurtigtvirkende luftvejsudvidende medicin med.

oo Hold øje med, hvornår din eller dit barns inhalator er tom.

oo Lad lægen, speciallægen eller apoteket tjekke din inhalations-
teknik med jævne mellemrum.

oo Undlad at ryge, og undgå de ting, som du har lagt mærke til  
forværrer din sygdom.

oo Få jævnligt din astma kontrolleret hos lægen, så din  
medicin kan blive justeret i forhold til dine symptomer.

oo Følg med i din astma ved at måle din lungefunktion med et 
peakflowmeter og ved at føre en astmadagbog.

oo Dyrk motion. Motion er godt, også for mennesker med astma. 
Motion kan ikke bedre din astma eller din lungefunktion,  
men jo bedre din kondition er, jo mere kan du træne uden  
anstrengelsesudløste symptomer.

oo Tal med din læge om, hvordan du kan dyrke motion uden gener.

oo Er du gravid eller ammende, skal du tale med lægen om din ast-
mamedicin. I langt de fleste tilfælde kan medicin til inhalation 
anvendes under graviditet, og når du ammer dit barn, og det er 
vigtigt, at din astma også bliver behandlet under din graviditet.
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oo Hvis din medicin ikke virker så godt, som den plejer.

oo Hvis du får behov for mere hurtigtvirkende luftvejs- 
udvidende medicin.

oo Hvis du hyppigere får anfald.

oo Hvis dit peakflow falder.

oo Hvis du får bivirkninger af medicinen.

oo Hvis dit barn med astma bliver blegt, virker sløjt eller får 
feber – og hvis barnets vejrtræning bliver mere hivende  
og hvæsende, eller hosten forværres.



www.apoteket.dk

V
A

R
E

N
R

.: 
8
0
3
3
6
5
 0

4
/1

7

På apoteket kan du få hjælp til og 
rådgivning om alle typer medicin. 
Alt personale er faguddannet og 
kan blandt andet svare på spørgs-
mål om recept- og håndkøbsme-
dicin, bivirkninger og medicin til 
børn og fortælle hvad du skal være 

opmærksom på, hvis du for eksem-
pel tager flere forskellige typer me-
dicin samtidig. Apoteket er stedet, 
hvor du køber din medicin.

Læs mere på apoteket.dk, eller 
spørg på apoteket.




